

May Divine Providence be your guide.

On motion of Mr. Mulroney, seconded by Mr. Andre, it was ordered,—That the Speech of His Excellency, delivered this day from the Throne to both Houses of Parliament, be taken into consideration later this day.

HOUSE MANAGEMENT COMMITTEE

On motion of Mr. Andre, seconded by Mr. Cadieux, it was ordered,—That, pursuant to Standing Order 104, the Standing Committee on House Management be appointed to prepare and report lists of Members to compose the Standing, Legislative and Standing Joint Committees of this House; and

That the Committee be composed of Messrs. Angus, Cole, Cooper, Mrs. Dobbie, Messrs. Gagliano, Hawkes, James, Langlois, Mrs. Marleau, Messrs. McDougall (Timiskaming), Milliken, Prud'homme, Riis and Tremblay (Quebec East).

DEPUTY CHAIRMAN OF COMMITTEES OF THE WHOLE HOUSE

On motion of Mr. Mulroney, seconded by Mr. Andre, it was resolved,—That Mr. Steven Eugene Paproski, Member for the Electoral District of Edmonton North, be appointed Deputy Chairman of Committees of the Whole House.

ASSISTANT DEPUTY CHAIRMAN OF COMMITTEES OF THE WHOLE HOUSE

On motion of Mr. Mulroney, seconded by Mr. Andre, it was resolved,—That Mr. Charles DeBlois, Member for the Electoral District of Beauport—Montmorency—Orléans, be appointed Assistant Deputy Chairman of Committees of the Whole House.

SUPPLY PROCEEDINGS

Pursuant to Standing Order 81, on motion of Mr. Loiselle, seconded by Mr. Andre, it was ordered,—That the Business of Supply be considered at the next sitting of the House.

DEBATE ON THE ADDRESS

The Order for the consideration of the Speech from the Throne delivered by His Excellency the Governor General of Canada to both Houses of Parliament being read;

Mr. Pronovost, seconded by Mr. Schneider, moved,—That the following Address be presented to His Excellency the Governor General of Canada:

To His Excellency the Right Honourable Ramon Hnatyshyn, a Member of the Queen's Privy Council for Canada, Chancellor and Principal Companion of the Order of Canada, Chancellor and Commander of the Order of Military Merit, upon whom has been conferred the Canadian Forces' Decoration, Governor General and Commander-in-Chief of Canada.

Puisse la divine Providence vous venir en aide.

Sur motion de M. Mulroney, appuyé par M. Andre, il est ordonné,—Que le discours du Trône, que Son Excellence a prononcé aujourd'hui devant les deux Chambres du Parlement, soit pris en considération plus tard aujourd'hui.

COMITÉ DE LA GESTION DE LA CHAMBRE

Sur motion de M. Andre, appuyé par M. Cadieux, il est ordonné,—Que, conformément à l'article 104 du Règlement, le Comité permanent de la gestion soit constitué aux fins de dresser et présenter une liste des députés qui doivent faire partie des Comités permanents, législatifs et mixtes permanents de la Chambre; et

Que ce Comité se compose de messieurs Angus, Cole, Cooper, M^{me} Dobbie, messieurs Gagliano, Hawkes, James, Langlois, M^{me} Marleau, messieurs McDougall (Timiskaming), Milliken, Prud'homme, Riis et Tremblay (Québec-Est).

VICE-PRÉSIDENT DES COMITÉS PLÉNIERS DE LA CHAMBRE

Sur motion de M. Mulroney, appuyé par M. Andre, il est résolu,—Que M. Steven Eugene Paproski, député de la circonscription électorale d'Edmonton-Nord, soit vice-président des Comités pléniers de la Chambre.

VICE-PRÉSIDENT ADJOINT DES COMITÉS PLÉNIERS DE LA CHAMBRE

Sur motion de M. Mulroney, appuyé par M. Andre, il est résolu,—Que M. Charles DeBlois, député de la circonscription électorale de Beauport—Montmorency—Orléans, soit vice-président adjoint des Comités pléniers de la Chambre.

LES SUBSIDES

Conformément à l'article 81 du Règlement, sur motion de M. Loiselle, appuyé par M. Andre, il est ordonné,—Que la Chambre étudie les travaux des subsides à sa prochaine séance.

DÉBAT SUR L'ADRESSE

Il est donné lecture portant considération du discours du Trône prononcé par Son Excellence le gouverneur général du Canada devant les deux Chambres du Parlement.

M. Pronovost, appuyé par M. Schneider, propose,—Que l'adresse, dont le texte suit, soit présentée à Son Excellence le gouverneur général du Canada :

À Son Excellence le très honorable Ramon Hnatyshyn, membre du Conseil privé de la Reine pour le Canada, Chancelier et Compagnon principal de l'Ordre du Canada, Chancelier et Commandeur de l'Ordre du Mérite militaire, à qui a été décernée la Décoration des forces canadiennes, Gouverneur général et Commandant en chef du Canada.